
Országgyűlési képviselő

Iromány száma: K/9969.

Benyújtás dátuma: 2020-04-02 17:57

Parlex azonosító: U2LSUE3X0001

Címzett: Kövér László, az Országgyűlés elnöke
Benyújtó: Bangóné Borbély Ildikó (MSZP) 

Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Kásler Miklós, emberi erőforrások minisztere 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Miként működik a veszélyhelyzetben a 
gyermekétkeztetés? Mennyien részesülnek benne? Támogatja-e a kormány, hogy most ne 
csak az étkeztetést igénylő gyermekek, hanem a családjuk minden tagja részesüljön az 
étkeztetésben?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

A kormány honlapján található információk szerint a veszélyhelyzet idejére a kormány elengedte a
gyermekétkeztetés kérdését:

„A gyermekétkeztetés biztosítása az adott településen intézménytípustól függetlenül önkormányzati
feladat.  A főzésre  jelenleg  is  használt  konyhák  továbbra  is  rendelkezésre  állnak,  a  gyermekek
étkeztetése azonban nem történhet az oktatási-nevelési épületekben. Ezért azon gyermekek számára,
akiknél  ez  indokolt,  a  helyben  lehetséges  legoptimálisabb  módon  kell  biztosítani  az  étkezés
lehetőségét (például kiszállítással).”

Az önkormányzatoknak jelenleg megnövekedett szociális igényt kell ellátniuk az idősek gondozása
miatt  is,  sokszor  megfelelő  védőfelszerelés  nélkül  (maszk,  kesztyű,  fertőtlenítő  stb.).  Ezek  a
feladatok  jelentős  forrásokat  igényelnek  mind  anyagilag,  mind  humánerőforrás  tekintetében.
Mindezek miatt több kérdés is felmerül:

-  Milyen  anyagi  vagy  más  támogatást  kapnak  az  önkormányzatok  a  járvány  okozta
veszélyhelyzet idejére a gyermekétkeztetés biztosításához? 

- Milyen jogi szabályozások rendezik ezt a kérdést illetve a szükséges források biztosítását? 

- Hogyan működik a gyakorlatban mindez? Napi egy meleg étel biztosításáról van szó, vagy
egy napra szóló „csomagot” kapnak az érintettek? 



- Mi a helyzet a hétvégékkel, akkor is biztosítani kell, illetve tudják az étkeztetést a számukra?

-  Mennyi  gyermek  kérte/kapja  március  16.  óta  az  étkeztetést  az  egyes
korosztályok/intézménytípusok szerint? Miként néz ki ez megyék szerint? 

Tekintettel arra, hogy a rászoruló családok most még nehezebb helyzetben vannak:

- Támogatja-e a kormány, hogy ne csak az étkeztetést igénylő gyermekek, hanem családjuk
minden tagja részesüljön az étkeztetésben? 

Tisztelettel várom válaszát!

Budapest, 2020. április 2.

Bangóné Borbély Ildikó

országgyűlési képviselő

(MSZP)
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